
Kontakt- og Udviklings Ø-rådet 
Christiansø 

 

Referat for møde i Kontakt- og Udviklings Ø-rådet 

 

Dato: 10. august 2022 kl. 19.00 Sted: Hønsehuset 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Deltagere  

Formand Vibeke Møller Jensen (VMJ) Anne Marie Koefoed (AMK) 

Administrator Søren Thiim Andersen (STA) Erik Christensen (ECH) 

Souschef Christian Bøgelund Christiansen (CBC) 

Afbud 
Sus From Anker (SFA) 
Peter Klerens Karmark (PKK) 
 
Antal tilhørere: 8 stk. 
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------       

1. Godkendelse af dagsorden 
Intet at bemærke. 
 
2. Meddelelser fra formanden  
Intet at bemærke. 
 
3. Administrationen orienterer:  

- Nuværende og kommende rekrutteringer i Administrationen 
Ny driftsmedarbejder er ansat og flytter til øen 1. september. 
Ny naturvejleder er ansat og flytter til øen 1. september. 
Skolelærer og skolelederstilling er opslået og ansættelsesproces er i gang. Disse går godt og tiltrædelse 
forventes i efteråret. 

Der vil komme et opslag i efteråret vedrørende endnu en ny driftsmedarbejder. 
 

- Orientering om familieydelser på Christiansø 
Det arbejdes på, at familierne med børn i førskolealderen kan få en familieydelse til pasning af børn 
hos privat børnepasser. Familieydelsen vil blive identisk med den ydelse som familier på Bornholm 
tilbydes. Familieydelsen er en delvis dækning af udgifter til privat børnepasser svarende til 75 pct og 
der vil således være en egenbetaling på 25 pct. Den private børnepasser vil være underlagt samme 
regelsæt som på Bornholm, hvilket blandt andet betyder, at den private børnepasser vil være 
underlagt tilsyn mv. som BRK vil hjælpe os med.  
 
4. Redskabshytter, depot, salterirum, tomme hytter/STA 
Drøftelse om oprettelse af arbejdsgruppe i Ø-rådet. Der er et ønske om at få et overblik over, hvilke 
hytter, redskabsrum mv. der er ledige. Dette skal munde ud i kriterier for, hvordan hytterne tildeles. 
Det påpeges, at der tidligere har været lavet lignende initiativ - der efterspørges at bruge dette 
arbejde, så man ikke starter forfra. 
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STA indkalder til første møde i arbejdsgruppen. 
 
5. Opfølgning på sæsonen – hvordan er den gået indtil nu? /STA  
Sæsonen er overordnet gået godt. Der var enighed om, at der har været færre besøgende hvilket 
tilskrives at der ikke har være ”gratis-billetter” og mere blæsende vejr. 
 
6. Biodiversitet på Øen, hvor meget og hvor? Hvem bestemmer? /AMK  
Der blev orienteret om, at Christiansø skal efterleve reglerne fra hhv. Miljøministeriet og Natura 2000 
regelsættet. Det er særligt i Kongens Have, hvor det påpeges, at der ønsker om mindre biodiversitet.  
Det foreslås, at tage emnet op på et stormøde.  
 
7. Tally Card systemet, hvad bliver der gjort for at løse problemerne? /AMK  
Det er ikke opfattelsen hos CA, at der er problemer med Tallyweb. Der er kendt, at der er udfordringer 
for tyske kunder, der anvender Maestro-kort, der ikke kan anvendes til online betaling.  
Der er fundet løsninger på netforbindelse for kunderne, hvor der er etableret åbne wifi ved hhv. 
havnekontoret og badene. Dertil er der opsat ny skiltning og udførlig procesbeskrivelse for anvendelse 
af løsningen. Der opleves kunder, som har problemer med løsningen i blandt andet Kiosken. Der 
foreslås etablering af kreditkortløsning på havnekontoret. Der er planlagt en erfaringsopsamling efter 
sæsonen.  
 
8. Løsgående høns på Frederiksø, må man det? /spørgsmål fra beboer  
Der opfordres til at tage dialogen øbo til øbo. 
Der er regler for fritgående høns som blandt andet kan findes på Fødevarestyrelsens hjemmeside. Som 
ejer er man forpligtet til at holde sine høns inden for egen have.  
 
9. Planlægning af møder i efteråret m.m. /VMJ/STA  
Mødet d. 20. september flyttes til d. 26. oktober. Stormøde afholdes d. 8. november. 
 
10. Evt.  
Jolle oplægningsplads:  
CA foreslår en gennemgang af området med joller øst for Ballonen på Frederiksø. CA kommer med et oplæg 
til ø- rådet. 
 
Punkter til stormøde: Send forslag til Vibeke. 
 
Referent: Christian Bøgelund Christiansen 

                      


